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 28.5.2021  פ"אתש סיוןב ז"י בהעלותך פר'שבת ערב                                   52-896גיליון מס'  –קיבוץ לביא בס"ד, 

   daflavi@lavi.co.il -דואר אלקטרוני

 

 

 

 פרשת "בהעלותך": 

ויעש כן  'פרשת השבוע הזה מתארת כיצד אהרון, הכהן הגדול, היה מדליק את המנורה מידי יום במשכן. הפסוק מדגיש  "

המפרשים מסבירים שיש כאן שבח מיוחד לאהרון, שלא הדליק את המנורה באופן שונה  '.  אהרון... כאשר ציווה ה' את משה

שנעלה על דעתנו שאדם גדול כמו אהרון יתפתה להדליק את המנורה  ההסבר הזה עדיין נראה תמוה. למה    .מזה שהוכתב לו

 ה?  בדרך לא נכונ

הרמב"ן מסביר שהשבח על אהרון הוא שלמרות שהיה יכול להעביר את התפקיד לידיים אחרות, הוא עשה אותו תמיד בעצמו  

כל    – במדבר  40במשך  יו  .השנים  לכך, אהרון הדליק את המנורה,  אומר שמעבר  רמת  ה'שפת אמת'  באותה  יום,  ם אחרי 

 ח!  התלהבות רעננה. אותו תפקיד נראה בעיניו תמיד כמו חדש. זה כבר מובן, דבר כזה באמת ראוי לשב

חשבו על החיים שלכם. לכולנו יש תפקידים שאנחנו ממלאים על בסיס יומיומי: פגישות עם קליינטים, ארוחות עם המשפחה,  

נכנסנו להרגל שבשגרה, האם ההנאה והמשמעות גלשו איכשהו לסחרור של    אפילו אמירת קריאת שמע. השאלה היא: האם

בררו לעצמכם מה גורם לכם להתלהב באופן   -ת הנה הפתרון שיעזור לנו לשבור את המונוטוניות הזא ?תנועה חסרת מחשבה

  .יב שאתם חוויםטבעי. רשמו את רגעי ההתלהבות הגדולים בחייכם. ואז, במשך שבוע אחד, הוסיפו לרשימה כל רגע מלה

התרגיל הזה יעזור לכם לפתח מודעות רבה יותר להתלהבות שלכם. ואז, תוכלו לטפח אותה ולהפוך אותה לחלק בלתי נפרד  

על ידי תרגול שקט, תוכלו בסופו של דבר לבחור באופן מודע להיכנס למצב של התלהבות, וליהנות מהאנרגיה    .מאישיותכם

 ". !רון כאשר הדליק... את מנורת הזהב החיובית שלו. בדיוק כפי שעשה אה

 ]הרב שרגא סימונס[ 

 

 לכל זמן ועט  

 

בהמשך הדף ישנה התייחסות מפורטת, בדבר סדרי הדיון וההצבעה שיתקיימו באסיפה במוצאי שבת, כפי    –"אורחות חיינו"  

יותר בתהליך... כמי   בדברים מהותיים  ולכן אני מרשה לעצמי לא לעסוק באלה אלא  שכבר פורסם בפלטפורמות אחרות, 

ושיתוף, חשוב להזכיר לעצמנו שהדיון ו וגם ההחלטה  שבחרו לפחות עד היום בחיי קהילה  ההחלטות לאורך כל התהליך, 

שבפנינו, יצטרכו להיגזר קודם כל מהאופן בו אנו סבורים שישפיעו ההחלטות על עתידה של לביא כקהילה, ורק אחר כך 

ממידת ההשפעה של ההחלטות עלינו כפרטים. בוודאי שבדרך הטבע אדם קרוב אצל עצמו, אבל המחשבה על הטוב של הכלל,  

של דבר תשרשר את הטוב גם לבית הפרטי. בעיניי פחות משנה הבחירה, אבל יותר משנה הפריזמה והשיקולים    היא זו שבסופו

ההצבעה    –המנחים בקבלת ההחלטות. ככל שאדם רואה את טובת הזולת והכלל, בסופו של דבר גם הוא יוצא נשכר. ודבר נוסף  

ו במעלה הדרך לא מעט צמתי החלטה. אמנם אזימוט היציאה  הקרובה היא הצבעה ראשונה בצומת ראשון בדרך, ועוד נכונו לנ

מנקודת ההתחלה של הניווט משמעותי להמשך הדרך, אבל גם אחרי ההצבעה הראשונה עוד נכונו לצוות ולכולנו עבודה רבה  

 שתדרוש ירידה לפרטים, סבלנות וסובלנות, עד שנמצא יחד את ההסכמות הרחבות לעתידה של לביא. החלטות טובות! 

ביום שלישי הקרוב אם לא תהיינה הפתעות מיוחדות, יוסרו כל מגבלות הקורונה למעט מסכות בשטח סגור ]שעליהן    –  ורונהק

טרם התקבלה החלטה סופית...[. בשורה זו היא בשורה משמחת לכולנו, והיא תאפשר במהרה להשיב את סדרי חיינו לשגרה,  

לקוות שלא תחול איזושהי נסיגה במצב הבריאותי במדינת ישראל, עם אי    ללא הבדלי תווים, גילאים וחיסונים. כמובן, שיש

 אילו ווריאנטים סוררים של הנגיף שיופיעו בהמשך, אך גם אם זה יקרה חלילה, נקווה שהמענה יהיה מהיר וטוב מבעבר לאור  
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ל ליכולת לבלום את התפשטות  הניסיון המצטבר והכלים שפותחו. יישר כח לכל המתחסנים בארץ ובקיבוץ, שתרמו באופן פעי 

 הנגיף, ולאפשרות החזרה לשגרה בריאה!  

כחלק ממצוקת המחסור בעיתוני "ישראל היום" בסופי השבוע בחודשים האחרונים, אנו נתקלים בתופעה    -  "פרט וכלל ופרט"

חדשה של שיטוט חברים בתאי דואר לא להם, על מנת לאתר עיתונים ולקחת אותם... מלבד הבקשה שכבר הופיעה בדף זה,  

לאפשר "שוויון הזדמנויות", תופעה של חיפוש    לפיה כל אדם מתבקש לקחת עיתון עבור עצמו ולא לקחת עבור אחרים כדי

בתאי דואר של חברים אחרים היא תופעה פסולה! כולנו מוכרחים לכבד את המרחב הפרטי איש של רעהו, גם אם הוא נמצא  

 באזור ציבורי. 

שבוע  אחרי תקופה ממושכת בה היו במרכז הקיבוץ, שטחים נרחבים של אדמה חשופה, עמל צוות הנוי ה  –  "תדשא הארץ" 

על שתילת מרבדי דשא חדשים, בגווני ירוק עזים. תודה רבה לצוות המסור על המשך טיפוח המרחב המשותף שלנו, ובקשה  

 מכלל החברים לכבד את ההנחיות, לדחות סיפוקים, ולתת לדשא תקופת התאקלמות ראויה מבלי לפסוע עליו. 

ם כתומים בלביא, שאמורים גם להרחיב את מעגל הפסולת  ביום שלישי הקרוב, אמורה המועצה להציב פחי  –"הפסולת לסל"  

הממוחזרת, וגם לתת פתרון משמעותי לעומס על פחי האשפה. עוד ייצא פרסום מסודר על אופן השימוש בפחים, אבל ככלל  

ון,  פלסטיק, מתכת, קרטונים ]אריזות מז   , מהסוגים הבאים:למחזורהפח הכתום מיועד לאריזות קטנות ובינוניות, הניתנת  

בעיקר   זה  מאתנו  שנדרש  מה  ועוד...[.  ומיץ  חלב  קרטוני  תרסיסים,  מתכת,  קופסאות  שימורים,  קופסאות  ניקיון,  מוצרי 

 מודעות ואכפתיות, שיעזרו ולו במעט לשנות את פני הכדור עליו אנו חיים. 

ם דחופים ניתן כרגיל להשאיר  בימים שלישי ורביעי השבוע לא אהיה בלביא ואהיה בזמינות נמוכה, ולכן בדברי  –  "נבצרות"

  הודעות, וברגע שאתפנה להשיב להן אשתדל לעשות זאת.

 שבת שלום! 

 נתי 

 

   לקראת האסיפה 

 . 21:15במוצאי שבת תתקיים אסיפת חברים בחדר האוכל בשעה 

 סדר היום: 

 החלטות קודמות  .1

 - ( 19.5באסיפה האחרונה שהתקיימה ביום רביעי שעבר, ח' בסיוון )

התאגידים   .א שני  ממנהלי  ונהיר  מעמיק  מפורט,  דיווח  והמלון    –שמענו  מגמות  2020לסיכום    -המפעל  והוצגו   ,

 .  2021- המסתמנות בתאגידים ב

משפחת אלירז התקבלו כמועמדים בלביא, ואנו מברכים    –התקיימו דיון והצבעה על מועמדות משפחת אלירז   .ב

 אותם ומאחלים להם המשך תהליך קליטה מוצלח! 

 

 דיון והצבעה על מתווה העקרונות להכנת "מודל לביא"   .2

 דו"ח שנתי ענף הפנסיה  .3

 הודעות  .4

 שאילתות    .5
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 מהנשיאות 

לקראת האסיפה הקרובה, ובעקבות פניות של חברים שונים, אנו מבקשים להבהיר את סדרי ההצבעה באסיפה בנושא   

 אורחות החיים בלביא: 

 ההצבעות באסיפה בנושא זה תתקיימנה בכתב, בהשתתפות חברים בלבד. 

ה "שינוי המצב הקיים )תקציב  לאחר הצגת הנושא ע"י ניר ברעם, יתקיים דיון כמקובל. בתום הדיון תועמד להצבעה השאל

 בעד או נגד", כאשר הצבעה "בעד" פירושה תמיכה בשינוי המצב הקיים.  –שיתופי ללא קשר להכנסת החבר מעבודה/פנסיה( 

אם בהצבעה זו יהיה רוב בעד שינוי המצב הקיים, תתקיים הצבעה נוספת, שבה הציבור יידרש לבחור באחת משתי חלופות   

 עקרוניות:   

 תקציב בסיסי שיתופי עם תוספת חלקית לתקציב על בסיס הכנסת החבר מעבודה/פנסיה )מודל שיתופי משולב(. .1

תקציב המבוסס על הכנסות המשפחה מעבודה/פנסיה, עם מנגנון של "ערבות הדדית" להבטחת רמת החיים של המשפחה   .2

 )מודל מתחדש "רך"(. 

 חדש". החברים יתבקשו לכתוב בפתק "שיתופי" או "מת 

כפי שהוסבר ע"י צוות אורחות חיים, מטרת ההצבעות להנחות את הצוות בהכנת העקרונות ל"מודל לביא", ואין בהן כדי   

 לחייב את האסיפה לאמץ בהמשך מודל ספציפי כלשהו, ולפיכך לא נדרש בהן רוב מיוחס, והן תתקיימנה באסיפה. 

העביר ליו"ר האסיפה, בטרם החל הליך ההצבעה, את הצבעתו  בהתאם לנוהל, חבר שנעדר מהאסיפה או מההצבעה רשאי ל

בכתב בצירוף הסבר לאי יכולתו להגיע להצבעה. היו"ר רשאי שלא לצרף את קולו לקולות המצביעים אם מצא שהסיבה לאי  

נוכחותו בהצבעה אינה מוצדקת או שהיו התפתחויות במהלך הדיון המצדיקות אי התחשבות בהצבעה של מי שלא נכח  

 יון". בד

 כפי שפורסם, יו"ר האסיפה תהיה שרית נוי.  

 

 משו ממש"א: 

 , חברים יקרים שלום

מזכירה כי כבר תקופה ארוכה אנו מזמינים את החברים    לקראת האסיפה קיימת התעוררות רבה באשר לתחום ההתפרנסות. 

עשו זאת, אבל "מוטב מאוחר מאשר  המעוניינים בכך, לבוא ולהתעניין באשר לרמת התפרנסותם. לצערי עד השבוע, מעטים  

 . לעולם לא"

 המשרות בלביא.  תמחורמכיוון שבימים האחרונים היה גל גדול של פניות, חשוב לי לנסות ולהבהיר את עיקרי הדברים בנושא  

עבודה יצרנית או עבודה צרכנית )לא    –היה מקובל בלביא לחייב את עבודת החבר לפי קריטריון אחד בלבד    2017עד שנת   

קהילה לתמחר את  -הוחלט באסיפה כחלק מתהליך הסדרת יחסי משק  2017בסוף שנת    .משנה מה היה תפקידו של החבר(

המשרות. פחות או יותר לפי "ערכן" בשוק החופשי )מעט פחות, על מנת לעודד מנהלים לתעדף העסקה של חברים על פני  

תפים לה מנהל הקהילה ומנהל העסקים דאז, ובתהליך  בעבודה מאומצת שריכזה בזמנו עמליה במש"א והיו שו  .שכירים(

דרגות תמחור. המדרג התייחס למספר מדדים כגון ניסיון, ותק, מקצועיות    9למידה רחב מקיבוצים אחרים, נוצר מדרג של  

וץ  נרכשת )לימודים(, מספר העובדים בכפוף לחבר, אחריות ניהולית, היקף פעילות עסקית, תחום המקצוע בהשוואה לשוק בח

בהתאמה, בכל ענף ולכל תפקיד הוגדרה דרגת השכר. סכום זה, משלם כל ענף עבור החבר בכל חודש לקהילה, ומזה    ועוד...

נגזר תקציב הקהילה.   והחופש לידי הענפים והם המחויבים    בעיקר  באותה הסדרה, עברה האחריות  גם על  ימי המחלה 

 עליהם.  
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ת מש"א הכולל את מנהלי הקהילה והעסקים, בתיאום עם מנהלי הענפים, יושבים  אחת לשנה ובמעבר חבר בין עבודות, צוו

 ומעדכנים את דרגות השכר בהתאם. 

חשוב מאוד להדגיש, דרגות השכר המתומחרות כיום הם פועל יוצא של הנאמר לעיל. אין זה אומר שזה הסכום המדויק אותו  

וזה מה שיתקבל באסיפה, מקובל בדרך כלל להביא חברה חיצונית  יקבל החבר באם יוחלט ללכת על שכר דיפרנציאלי. במקרה  

שיושבת עם הענפים השונים ובהמשך עם כל חבר וחבר על תמחור המשרה שלו ברמת דיוק גבוהה יותר למקובל בשוק.  באותה 

בכך או   מידה, יתכן וחבר שעד כה הועסק בענף מסוים, לכשיבקש להעלות את דרגת השכר שלו, יחליט המעסיק אם רוצה

 לא... מה שהיום פחות קורה... במילים אחרות, יתקיים משא ומתן מקיף יותר בין הענף והחבר על פי מדדים עדכניים יותר.  

לחברים שמוטרדים מדרגת השכר שלהם, ברמה שזה עשוי/עלול להשפיע על החלטתם באסיפה, אני מציעה לכל אחד להתעניין  

תן תמונה קרובה  י למקצוע או העבודה בה הוא עובד. זה אמנם לא יהיה מדויק, אך ימה השכר המקובל במשק    ם עיסוקו,בתחו

 למציאות.    

ובנימה יותר אישית, וללא קשר לאסיפה הקרובה, )ואולי דווקא עם קשר ישיר?...( נדמה כי גם במציאות של חבר בקיבוץ  

יעשה את החשבון הפשוט הזה, האם אני מפרנס ברמה נכון שכל חבר  המחזיקה לפחות את הוצאות הקיום של    מסורתי, 

משפחתי? האם אני מסוגל מעבר לפרנסת המשפחה לסייע גם להוצאות הקיום הקהילתיות הרבות ולערבות ההדדית? האם  

אני עושה את המאמץ לתת את המירב, לטייב את פרנסתי, להתפרנס מאותם תחומים מקצועיים שרכשתי, או שמא אני נסחף  

ריות כלכלית אישית? בעיני חלק משמעותי מהתהליך כיום של בחינת שינוי אורחות החיים נובע לא  לאזור הנוחות ללא אח

 מעט מהמקום הזה...   

ושוב, חבר המעוניין לברר את דרגת תמחור השכר הנוכחית שלו על פי המדדים הנהוגים כיום, מוזמן בשמחה לתאם איתי  

 פגישה.  

 שבת שלום , גלילה יעקבס, מש"א 

 

 הודעות 

 מהדואר 

 שעת ההגעה של חלק מהעיתונים.התאחרות זאת בשל , 9:30מעתה חלוקת עיתונים בימי שישי החל משעה  .1

 . בערבדפי השבוע ותוכנית השבוע יחולקו בימי חמישי  .2

 תודה, תרצה  

********************************** 

 חברים יקרים, 

אנשים טובים שדואגים להעבירם לנזקקים! חברים שמעוניינים לתרום  יש לך מסגרת של משקפיים שלא בשימוש? יש בארץ 
 )בן שושן(, אני ארכז ואשלח. 35את המשקפיים הישנים שלהם נא לשים לי בתא דואר מס' 

 כל טוב, תרצה 

********************************** 

 קודחים  -קודחים - קודחים

 ור הנרי ושושי רוזנבלט(. מומלץ לסגור חלונות. )באז 89, קודחים בבית  30/5/2021ביום ראשון אי"ה, 

 נתנאל        
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 מבריכת השחייה  

 אט ואנחנו חוזרים לשגרה.  - בשעה טובה הגבלות הקורונה יורדות אט

 נחזור לשגרה גם בבריכה, אך האתגרים והסכנות עדיין קיימים.  - 1/6החל מיום שלישי 

 ולכן, עם פתיחת עונת הרחצה אני רוצה לרענן את עיקרי ההחלטות והנהלים בבריכה: 

 

 . אין להיכנס לשטח הבריכה ללא נוכחות מציל •

 . בלבדהבריכה היא פנימית ורשאים לרחוץ בה חברי המשק וילדיהם, אורחיהם ואורחי המלון  •

 / אורחיו שכבר עזבו את הקיבוץ.  גם את ילדיו החבר ללוות  על •

 באשר הם.  כל באי הבריכהנהלי הבריכה חלים על  •

 לבריכה ולהציגו בפני המציל/ה. ללוות את אורחועל החבר  •

 באחריות ההורים ו/או המטפלות בלבד.   –הרחצה בבריכת הפעוטות  •

 אפשר לשלוח בליווי מלווה מכיתה ט' ומעלה.    –אין לשלוח לבד  -ילדים מתחת כיתה ה'  •

 שנים.   6עליכם להשגיח על רחצת ילדים שגילם עד   –הורים ומלווים  •
o  היא קשר עין או קירבה פיזית רציפים עם המתרחץ המאפשרים הגשה   –'השגחה'   –לתשומת ליבכם

 מיידית של עזרה. 

 מהבית. ! נא להביא מגבתאורחי המלון בלבדהמגבות בבריכה הן עבור  •

 נא דאגו שילדכם מכירים את ההוראות הנ"ל.  - הורים יקרים! •

 היא מקור רווח והנאה לנו ולאורחינו ולאורחי המלון.  -נא לשמור על הבריכה  •
 

 שחייה נעימה ובטוחה! - להנאת כולנו 

 הדר

--------- -----------------------------גזור ושמור ------------------- --------- ----------------- 

********************************** 
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 - הכונו  –הכונו  

 . זוכרים ? שבוע הבריאות מתקרב

 , שבוע בריאותים כוחות לפעילות של ועדת בריאות וועדת תרבות מאחד

    6-12.6 עוד שבוע  באי"ה  שיתקיים 

   - על היבטיו השונים באורח חיים בריאנעסוק 

 .הקיימות  ו  בריאות הגוף, הנפש והרוח, המזון, בתחום

 

 :   Save the date –הבאים בינתיים שמרו על התאריכים 

 אל תחמיצו  !  -*אפרת אנזל מומלצת מאד של הרצאה  -בבית העם  6.6יום ראשון בערב  

  יריד בריאות. + תערוכת ספרים –אחה"צ  7.6יום שני 

 מוזמן ליצור קשר עם אחד מחברי הצוות.  ,הבריאות מי שמעוניין להקים דוכן ביריד כל

 ע"י מד"א.  עזרה ראשונה–אחה"צ  8.6יום שלישי 

 . בדפיברילטור.  הדרכה  התרמת דם –  9.6יום רביעי 

 . קרן וייסשיחה עם  -עם נורית לוין . ערב  פרחים וחיוכיםסדנת   –אחה"צ  10.6יום חמישי 

 

 בנושא.  רב יהודהשיעור של  –שבת 

 

 , שיתקיימו במהלך השבוע, יתפרסמו בהמשך. ים נוספ פעילויות ופרטים

 

 

 

 

 היום בעוד שבוע 

 

 .היום בעוד שבועלבכל יום במהלך השבוע הקרוב נזכיר ונסביר על הפעילות הצפויה 

 קולינריה מודעת  –הרצאתה של אפרת אנזל  ,בערב  6.6יום ראשון  -נתחיל עם הפעילות הפותחת 

  חתומה על כמה מהאירועים הקולינרים שהתקיימו בישראל.)מכירים??( מנחת רדיו וטלוויזיה  אפרת אנזל*

  את נושא הקולינריה המודעת, הקיימות, צמצום בזבוז מזון והמודעות לקשר בין אדם לסביבתו. מקדמת

 צריכה ישירה מחקלאים ומיצרנים קטנים.  מת מקד. שוניםמהיבטים גלם החומרי בוחנת את עניין 

עולם מוכה )בתוך  בהרצאה שנעה בין סיפורה האישי לעולמה המקצועי, מציעה אפרת הסתכלות אחרת על הצלחת

פורשת את גישתה לאוכל טוב, ומצליחה לבטל את הפער בין אוכל שנתפס כמושחת וטעים, לבין אוכל  (. טרנדים

 שנתפס כבריא.  

 

              

  ושמחת היחד. ערב שכולו בריאות ותרבותל נשמח להיפגש                

 (☺ וכיבוד קל.... ובריא) נות עגולים( סביב שולח! בישיבה משותפת בצוותא )סופסוף         

 

 - שלכם 

 הדס, מאיר, עטרה, ציפי, אריאלה.  -צוות תרבות ובריאות  

 

********************************* 
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********************************* 
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 לביא כלבבי       

יונתן, שובל, אוריה, יצחק, ניתאי, אופק, אודיה, הנרי, הדס, ל  -"וזכנו לקבל שבתות מתוך רוב שמחה"   ✓

תודה רבה על הירתמות מעכשיו לעכשיו להפיק "קבלת שבת" מאחדת ומחזקת עם   –ליאור, אחיה ורועי  

 חברינו מסעד! 

 

 טוב מזל 

 

 

/

 

 

 לשרית ורוני נוי 

 מזל טוב 

 להולדת הנכד 

 ונעמה  תםליו ןב

 למרים וולפה 

 מזל טוב 

 להולדת הנכד 

 בן ליוחאי ורימון 
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21 

 

 

 

 

 

 תשפ"א  , ט"ו בסיון בס"ד,

 רב,  שלום 

 
 

 שד"א, יבנה מתחברים בתנועה: עין צורים, 

ביקרנו בעין  ים. בשבוע שעבר  הביקורים של מטה התנועה בקיבוצתדירות  בימים האחרונים אנו מגבירים את  

, לקבוצת יבנה ולטירת צבי.  שדה אליהונדדנו לצורים )רגע לפני הפסקת האש במבצע שומר החומות(, והשבוע  

,  ין צוריםבע :מכנה משותף רחב ומשמעותי למצואאך ניתן בהחלט בין הקיבוצים ניכרים הבדלים אמנם ישנם 

הקיבוץ הוותיק הראשון שעבר שינוי באורחות חיים, ועדכון של "שינוי לשינוי", עוסקים בצמיחה ובינוי בדגש על  

וילות, לומדים את המשמעויות של קליטת קבוצת בנים חילונים )מסכמים בחיוב זהיר(, ונמצאים  אושכונת הקר

מ  ארגוניבתהליך של שינוי  מזכירים(  -בנה  מפורום  דיווח  גם  )ראו  לדור הצעיר.  בניהול  והעברת מקל  .  ניהולי 

שת"פ רחב מול ממשלה וגופי    הפרוייקט דרך  , וסיכמנו על קידוםהביתהביקרנו בפרויקט הייחודי    בשדה אליהו

אזרחית.   ש  במפגשחברה  קליטה  נושאיםנוכחנו  פעולות  של  ו  של  לצד  הקיבוץ,  את  מעסיקים  חיים  אורחות 

ועל תהליך של למידת  ,  לקיבוץ   מודל הקליטהשמענו על העיסוק ב  מרשימות בתחומי החסד ומעורבות חברתית. 

  יבנה קבוצת ב. י"קיבוץ מתחדש" מתוך כוונה להחליט בקיץ האם להתקדם להצעת עקרונות מודל שינוהמושג 

קט הבניה הגדול, שמצוי בשלבי הביצוע הראשונים )ממ"דים ושכונות ראשונות(, וזכינו לראות  סיירנו בפרויי  –

היבנאים והחוסן  העוצמה  את  פגשנו  המשק.  מענפי  עיסוק    חלק  על  קיבוץ  ושמענו  עדכנית של  בהתארגנות 

ביקשנו  יון  בד  פרוייקט משימתי חברתי חדש. והרצון להקמת  שיתופי, בשאלות של קליטה, בירור דרך וערכים,  

השמעת קול  באת העשייה התנועתית ולמקדה במפעלי החינוך בתרומה ומעורבות בחברה הישראלית, ו  לדייק

 נדווח בשבוע הבא.   טירת צביעל  ברוח תורה ועבודה.  ערכי -ציבורי

 #2כנס שמיטה 

ובשותפות תנועת הקיבוץ הדתי והמועצה האזורית עמק    ביוזמת מדרשת עין הנצי"ב  'כנס שמיטה'השבוע התקיים  

על   גלעד  יהודה  הרב  של  בשיחה  נפתח  הכנס  השמיטה'המעיינות.  של  הרב    'הטרגדיה  אותה  שכינה  כפי 

במציאות   להיות  הפכה  שהיא  מה  לבין  השמיטה  רעיון  בין  הפער  עם  להתמודד  ובאפשרויות  ליכטנשטיין, 

המשתתפות בפני  נחשף  בהמשך  'שעת    הישראלית.  מיזם  נטע(  ומדרשת  הנצי"ב  עין  מדרשת  בנות  )בעיקר 

שירה צור   הכנס. בהמשך הערב שמענו מעו"ד  צד משתתפי המדרשה והן מ  דשמיטה' ונרשמה התלהבות הן מצ

פיאמנטה שלומית  מרתק    בהנחיית  הסבר  הדילמות  ,  ועל  רגל'  'פשיטת  בנושא  במדינה  שחלו  התמורות  על 

כ בעבודתה  ב שעולות  שמטפלת  פירעון'  מי  'חדלי  שהפכו  מגוונות    -מעגלי  התקיימוסיום  באנשים  סדנאות 

 תודה למדרשה ולקיבוץ עין הנצי"ב על היוזמה ועל האירוח!שעוסקות במובנים הרחבים יותר של שמיטה. 

 

 

 

 

https://www.habaytacampus.com/
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 מאגף הכלכלה ניצן ודובי  –היערכות לשנת שמיטה תשפ"ב   

ת  חבר בהרבנות הראשית    בחרהההערכות לקראת שנת השמיטה צוברת בימים אלו תאוצה. לאחר עיכוב גדול,  

היא להחתים  כרגע    ונושא היתר המכירה בפרט. פונקציית המטרה  ,לניהול כל ענייני השמיטה בכלל  'מילגם'

היתר המכירה על  שיותר חקלאים  י  ,כמה  תוצרת חקלאית במהלך השנה הבאה  יכדי שלא  מנע מהם שיווק 

חקלאים עוכבו בשיווק תוצרתם כיוון שלא טיפלו בזמן בהסדרת היתר המכירה    2,000  - )בשמיטה הקודמת, כ

ועוד,   והמושביות  הקיבוציות  התנועות  השונות,  הגידולים  מועצות  החקלאיים,  הארגונים  כל  מבחינת  שלהם(. 

בהתאם לכך, אגף כלכלה בתנועה פועל יחד  , ול את כל נושא היתר המכירההקיבוץ הדתי הוא הגורם המתכל

מפגש הכרות  השבוע התקיים    , בכדי להגיע במהירות לכל חקלאי ולכל בעל נחלה.'מילגם'עם נציגי חברת  

במקביל התקיימה פגישה התנעה  ו  , עם מרבית ראשי הארגונים  'מילגם'קטור התפעול של  יוהסברה של פרוי

בשבוע הקרוב יתקיימו כנסים במספר ארגוני קניות בכדי להנגיש את הנושא לקיבוצים בכל  . ונים בשולחן הארג

לכל חקלאי ויחתימו אותו על טפסי ההצטרפות   פיזית מפקחים אזוריים יגיעו    16רחבי הארץ. בסופו של דבר,  

אף הם לחתום, יוכלו  הנחיית הרבנות הראשית צריכים    ל פילהיתר המכירה. בעלי נחלות וחלקות חקלאיות, שע

לעשות זאת באינטרנט. במקביל נעשים מאמצים לשנות את החלטת משרד הביטחון וצה"ל שלא לרכוש בשנת  

 ( ובכל מיני פתרונות אחרים.  25%השמיטה תוצרת חקלאית עם היתר מכירה, אלא להסתייע ביבוא )

 רותם שכטר  –פורום מזכירים ומנהלי קהילות  

( בהצגת  של התנועהשמיטה  השי כהן )פרויקטור  עם  עם ריבה וונפתח במפגש    בעין צוריםהפורום    השבוע נפגש 

', שהגה הרב י"צ רימון ושמטרתו להביא את הרעיון של שמיטה באופן רחב עד כמה שניתן  שעת שמיטה'המיזם  

ק זמן  לכל אחד ואחת מאיתנו, האנשים בקיבוצים ובמדינת ישראל, דרך נכונות לשמוט שעה בשבוע למשך פר

הפעילים   דרך  המוביל  הגורם  תהיה  התנועה  ישראל.  וכלל  הקהילה  חברי  לטובת  הקהילה,  ידי  על  שיקבע 

רעיונות.   ובנק  התנהלות  פרסום,  של  בנושאים  הפעילים  בין  שיתוף  ותיזום  את  בקהילות,  לשמוע  שמחנו 

את הנקודות שאליהן    ההתייחסויות למיזם ולפעילות התנועתית בשנת השמיטה ולחדד בעזרת מנהלי הקהילות 

על עין צורים יש להתייחס ואת הנושאים הנוספים שבהם כדאי לעסוק בשנה זו. בהמשך שמענו סקירה קצרה  

יעקב  מ רמות    -מירקי  וצביקה  צורים  בעין  הקהילה  הקיבוץ   -מנהלת  מקומי  והתקיים    ,יו"ר  דורי  רב  פאנל 

אסתרק וע'בהשתתפות  רייז  עודד  קינן,  נעמה  מבצרי,  ברוה  צורים  אנשי  ,וכימר  קהילה    .עין  הציגו  הדוברים 

יפה  השתלבות  דובר על  היחסים.    תדוריות ועמלה ברצון ורוח טובה בתחזוק -מתחדשת הרואה ערך מרכזי ברב

בתהליכי קבלת  פות וימפגשים הפורמליים באסה וצויין הפער בין    הדור הצעיר בתפקידים ובעמדות השפעהשל  

בכלבו ובאירועי    ,בשביליםוהיפים    ייםהבלתי אמצע  יםמפגשהוקות, לבין  שבהן מתגלעות לעיתים מחל  החלטות

, הגיד תודהיו"ר צח"י בקיבוץ סעד שטרח ובא עד לעין צורים כדי ל  חום לנדאו. שמחנו לפגוש את נהתרבות

שי הערכתו    להעניק  את  'שומר  ולהביע  במהלך  הדרום  אנשי  את  שאירחו  הצפון  לקיבוצי  ובכתב,  פה  בעל 

עלינו, הן    התבוננות פנימית וקבוצתית על השבועיים הסוערים שעברו חלקו השני של היום עסקנו ב החומות'. ב

ביחסים עם ערבי    מתערערתהולכת ותחושת הביטחון ה , ודנו בראיה של המתפנים והן של הקולטיםהוויות  מז

ין הרצון לשמר  שבצורך לאזן באתגרים ב  ,פוסט עידן קורונה ב ל מקומו של בית כנסת . לבסוף שוחחנו ע ישראל

שיח  על שיח זהות, על על ההשפעות הקהילתיות, . דיברנו  את המסורת ובין הרצון לתת מקום למסורות אחרות

 חברי הפאנל ועין צורים על האירוח והשיתוף. ,צביקה , תודה למירקיועוד.  דורות

 שבת שלום, אמיתי פורת וחברי המזכירות הפעילה 

 


